
 
Zagreb, 29. ožujka 2018.  

 
 
 
 

SAŽETAK ZAPISNIKA 

 

3. sjednice Znanstvenog odbora za kemijske opasnosti 

Hrvatske agencije za hranu 

 

 

Datum održavanja sjednice: 01.- 06. prosinca 2017. godine.  

Sjednica je održana sukladno članku 18. Poslovnika o radu Znanstvenog vijeća i Znanstvenih 

odbora. 

 

Članovi koji su poslali očitovanje: 

 

1) izv. prof. dr. sc. Jelka Pleadin, Hrvatski veterinarski institut, Zagreb 

2) prof. dr. sc. Jasna Bošnir, NZZJZ “Dr. Andrija Štampar”, Zagreb 

3) dr. sc. Nino Dimitrov, Hrvatski zavod za javno zdravstvo, Zagreb 

4) prof. dr. sc. Tomislav Klapec, Prehrambeno-tehnološki fakultet, Osijek 

 

DNEVNI RED: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

2. Usvajanje zapisnika 2. sjednice ZO 

3. Očitovanje na prijedloge projekata za 2018. godinu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Točka 1. Usvajanje dnevnog reda 

Dnevni red usvojen je jednoglasno i u cijelosti. 

 

Točka 2. Usvajanje zapisnika s prethodne sjednice 

Zapisnik 2. sjednice ZO-a usvojen je jednoglasno i u cijelosti. 

 

Točka 3. Očitovanje na prijedloge projekata za 2018. godinu 

Članovima odbora poslani su na očitovanje slijedeći prijedlozi koji bi trebali biti obuhvaćeni 

planom rada za 2018. godinu: 

- Određivanje citrinina i aristolohične kiseline u žitaricama na području RH 

- T-2 i HT-2 toksini u žitaricama uzgojenim u Republici Hrvatskoj 

- Izloženost mikotoksinima iz tradicionalnih proizvoda meljave žitarica 

- Određivanje sulfita i soje u proizvodima iz oblikovanog mljevenog mesa domaćih 

proizvođača 

 

Prof. dr. sc. Jasna Bošnir smatra da su svakako prioritetni oni projekti koji su započeti u 2017. 

godini, a to su Određivanje citrinina i aristolohične kiseline u žitaricama na području RH i T-

2 i HT-2 toksini u žitaricama uzgojenim u Republici Hrvatskoj. Podržava i ostale projekte u 

skladu s financijskim sredstvima. 

Izv. prof. dr. sc. Jelka Pleadin mišljenja je da se treba zadržati kvaliteta projekata u odnosu na 

broj uzoraka/analiza. Predlaže da ukoliko sada ne bude sredstava za sve predložene projekte, 

da se neki projekti prebace na sljedeću godinu. Smatra i da predloženi projekti trebaju biti u 

skladu sa stručno-znanstvenim preporukama EK odnosno EFSA-e, odnosno da primarno 

trebaju biti u skladu sa potrebama HAH-a kao naručitelja.    

Dr. sc. Nino Dimitrov poslao je svoje komentare na svaki od prijedloga projekata. Načelno se 

slaže sa prof. Bošnir da se podrže svi projekti. Međutim, ukoliko takav pristup zahtjeva 

smanjenje troškova odnosno uzoraka, ne bi trebalo ići ispod minimuma koji je potreban za 

procjenu rizika.  

Prof. dr. sc. Tomislav Klapec nije imao komentar na prijedloge projekata T-2 i HT-2 toksini u 

žitaricama uzgojenim u Republici Hrvatskoj i Izloženost mikotoksinima iz tradicionalnih 

proizvoda meljave žitarica, dok je poslao svoje komentare na prijedloge projekata Određivanje 

sulfita i soje u proizvodima iz oblikovanog mljevenog mesa domaćih proizvođača i Određivanje 

citrinina i aristolohične kiseline u žitaricama na području RH. Iz komentara za prijedlog 

projekta Određivanje sulfita i soje u proizvodima iz oblikovanog mljevenog mesa domaćih 

proizvođača može se zaključiti kako bi se ovaj prijedlog trebalo doraditi prije nego što se isti 

usvoji.  

 

Zapisnik sastavila: Danijela Stražanac 

 

Zapisnik odobrila: Brigita Hengl  


